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Protokół Nr XXV/08 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 20 sierpnia 2008 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 20 sierpnia 2008 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu  20 sierpnia 2008 roku o godzinie 18.45.  
W XXV sesji Rady Miejskiej udział wzięło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Krystyna Lew;  
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Kaźmierczak; 
• Skarbnik Gminy Czempiń – Agata Cichocka - Augustyniak; 
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu – asp. Sławomir Witkowski;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 20 sierpnia 2008 
roku o godzinie 17.00 otworzył XXV sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz zaproponował, aby Rada 
Miejska w Czempiniu na sekretarza obrad XXV sesji powołała radną ElŜbietę Grygier, która 
wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na sekretarza 
obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radną ElŜbietę Grygier.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXV sesji. Do przedłoŜonego 
porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz odczytał wnioski: 

1. Burmistrz Gminy Czempiń z dnia 19 sierpnia 2008 roku w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punktu: „Podjęcie uchwały 
w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Czempiń  w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu poŜyczki na 
sfinansowanie inwestycji pn. „Modernizacja systemu ogrzewania z przejściem                   



 2 

z paliwa węglowego na gazowe oraz termomodernizacja budynku administracyjno – 
socjalnego K.S. HELIOS Czempiń”. w punkcie 5 a porządku obrad. 
 Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

2. Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu  dnia 19 sierpnia 2008 roku                  
w sprawie wprowadzenia do porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu 
Gminy w Czempiniu” w punkcie 8a porządku obrad.  
Wniosek stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.    

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 5a: „Podjęcie 
uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Czempiń                     
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                          
w Poznaniu poŜyczki na sfinansowanie inwestycji pn. „Modernizacja systemu 
ogrzewania z przejściem z paliwa węglowego na gazowe oraz termomodernizacja 
budynku administracyjno – socjalnego K.S. HELIOS Czempiń”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 8a: „Podjęcie 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu Gminy                         
w Czempiniu”. 
 

Po dokonaniu powyŜszej zmiany porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący:  
1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń 

na 2008 rok.  
5a. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Czempiń                     

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 
poŜyczki na sfinansowanie inwestycji pn. „Modernizacja systemu ogrzewania                    
z przejściem z paliwa węglowego na gazowe oraz termomodernizacja budynku 
administracyjno – socjalnego K.S. HELIOS Czempiń”.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Czempiń w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu poŜyczki na 
sfinansowanie inwestycji pn. „Modernizacja systemu ogrzewania w budynku 
przedszkolno – mieszkalnym przy ulicy Borówko Stare 1 w Czempiniu z przejściem            
z oleju opałowego na gazowe”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie deklaracji woli przystąpienia Gminy Czempiń do 

Aquanet S.A. Poznań.  
8a. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu Gminy                        

w Czempiniu.   
9. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym.  
10. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                   

w okresie międzysesyjnym.  
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
12. Wolne głosy i wnioski.  
13. Zakończenie sesji.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie przyjęła 
powyŜszy porządek obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 

Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował 
zebranych, Ŝe zapoznał się z protokołem XXIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  i uznał, Ŝe 
jest on zgodny z przebiegiem sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Radna ElŜbieta Grygier nadzorująca sporządzanie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej              
w Czempiniu zawnioskowała do Rady Miejskiej w Czempiniu o przyjęcie protokołu bez 
odczytania, poniewaŜ pod względem formalnym nie budzi zastrzeŜeń i odzwierciedla 
przebieg XXIV sesji Rady Miejskiej  Czempiniu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie przyjęła 
protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 30 czerwca 
2008 roku.  
 

Głos zabrała Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew, która poinformowała, Ŝe             
w miesiącu kwietniu ogłosiła konkurs na stanowisko Dyrektora Gimnazjum im. prof. 
Stanisława Kielicha w Borowie; posiedzenie komisji konkursowej odbyło się 21 maja 2008 
roku; do konkursu stanęły cztery osoby, z czego trzy spełniły wymogi formalne; w wyniku 
postępowania konkursowego wyłoniono Pana mgr Alberta Łukaszewicza jako kandydata na 
stanowisko Dyrektora Gimnazjum w Borowie; kandydatura ta została przedstawiona 
Wielkopolskiemu Kuratorowi Oświaty, który miał termin czternastu dni na wypowiedzenie 
się w sprawie przedstawionej kandydatury. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, 
Ŝe Kurator zaakceptował tą kandydaturę, w związku z powyŜszym funkcję Dyrektora                     
w Gimnazjum w Borowie z dniem 1 września 2008 roku obejmie Pan mgr Albert 
Łukaszewicz. Burmistrz Dorota Krystyna Lew odczytała akt powierzenia funkcji 
kierowniczej dla Pana mgr Alberta Łukaszewicza i dokonała jego wręczenia. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztofem 
Sankiewiczem złoŜyli okolicznościowe Ŝyczenia nowemu Dyrektorowi Gimnazjum                        
w Borowie.   
 
Pan Albert Łukaszewicz dziękując za akt powierzenia funkcji kierowniczej poinformował, Ŝe 
ma 45 lat, jest Ŝonaty, ma dwoje dzieci; w 1988 roku ukończył studia na Uniwersytecie                
im. A. Mickiewicza w Poznaniu na kierunku historia; na którym to Uniwersytecie przez rok 
pracował, następnie objął funkcję nauczyciela w VII Liceum Ogólnokształcącym w Poznaniu; 
w którym w 1996 roku objął stanowisko wicedyrektora, które piastował równieŜ po 
przekształceniu szkoły w zespół szkół po utworzeniu gimnazjum; w 2005 roku rozpoczął 
pracę w Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej w Poznaniu, gdzie zajmował stanowisko 
Zastępcy Kierownika Wydziału Egzaminów, Sprawdzianów i Matur. Pan Albert Łukaszewicz 
wyraził nadzieję, Ŝe pod jego kierownictwem Gimnazjum w Borowie nadal będzie się 
rozwijało i wyniki będą dalej dobre oraz poprosił o Ŝyczliwość ze strony Burmistrz Gminy 
Czempiń, Rady Miejskiej w Czempiniu i całej społeczności lokalnej.       

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje i zapytania zgłosiło 4 radnych:  

1. Radny Piotr Wojciechowski w sprawach:  
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• rozpatrzenia moŜliwości postawienia przed okresem jesienno – zimowym 
wiaty przystankowej w miejscowości Sierniki;  

• udzielenie odpowiedzi na pytanie, kto powinien sprzątać wiaty przystankowe 
PKS, poniewaŜ na przykład wiata w Jarogniewicach jest zaśmiecona i nie ma 
odpowiedzialnego podmiotu za utrzymanie w nich porządku;  

• spowodowania przyspieszenia zapalania lamp ulicznych, poniewaŜ w chwili 
obecnej zaświecają się o kilka minut za późno, co jest widoczne zwłaszcza              
w pochmurniejesze dni; Zdaniem radnego Piotra Wojciechowskiego zmiany 
czasu zapalania lamp powinny być wykonywane w ramach podpisanej umowy 
z Enea S.A., dzięki czemu moŜna by uniknąć dodatkowych kosztów;   

2. Radny Wojciech Adamski w sprawach: 
• przybliŜenia problemu remontu drogi powiatowej na ulicy Borówko Stare               

w Czempiniu, poniewaŜ zbliŜa się rozpoczęcie roku szkolnego, tymczasem 
przy niej znajduje się przedszkole i gimnazjum, zatem trwający remont będzie 
zapewne utrudniał dotarcie dzieci i młodzieŜy do tych placówek;  

• udzielenie wyjaśnienia, które informacje na temat inwestycji gminnych naleŜy 
uznać za wiarygodne, poniewaŜ inne zostały przedstawione podczas 
wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej, inne zaś są w sprawozdaniu ze 
stanu zaawansowania inwestycji na dzień 20 sierpnia 2008 roku;  

3. Radna ElŜbieta Grygier w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytanie, kiedy zostaną 
odnowione tablice określające nazwy ulic zlokalizowanych głównie w centrum miasta  
- dotyczy znaków wykonanych technologią naklejania;  

4. Radny Władysław Matysiak w sprawie skierowania pisma do Telekomunikacji 
Polskiej w sprawie dokonania naprawy studzienki telekomunikacyjnej, która ma 
uszkodzone przykrycie, znajdującej się przy posesji nr 15 w Piechaninie.  

 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 
2008 rok przedstawionego przez Skarbnik Gminy Czempiń Agatę Cichocką – Augustyniak: 
 
Radny Wojciech Adamski zwrócił uwagę na fakt, iŜ projekt uchwały przewiduje zwiększenie 
środków na budowę ulicy śeromskiego i Gruszkowej o 100 000 zł. Radny Wojciech Adamski 
wskazał, Ŝe jest to kolejna uchwała zmieniająca wcześniejsze ustalenia w kwestii tej 
inwestycji. Radny Wojciech Adamski przypomniał, Ŝe do tej inwestycji w roku poprzednim 
Rada Miejska w Czempiniu dokładała 30 000 zł na prace, których efekty w tym roku musiały 
zostać rozebrane i okazuje się, Ŝe trzeba dołoŜyć na ta inwestycję kolejne 100 000 zł. Radny 
Wojciech Adamski poprosił o zastanowienie się, gdzie został popełniony błąd, który 
spowodował, Ŝe trzeba dołoŜyć 130 000 zł do zaprojektowanej inwestycji. Radny Wojciech 
Adamski wskazał, Ŝe naleŜałoby określić, gdzie leŜy przyczyna takiego stanu rzeczy, czy po 
stronie projektanta, czy wykonawcy, być moŜe jest to wynikiem braku kontroli. Radny 
Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe gmina nie jest zbyt bogata i naleŜy się zastanowić nad 
kaŜdą wydaną złotówką. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe naleŜałoby uniknąć takich 
sytuacji w przyszłości.  
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe nie moŜna przedstawiać tej kwestii w taki 
sposób, Ŝe 130 000 zł zostało wydatkowane niezasadnie.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urzędu Gminy w Czempiniu 
Jan Marciniak przypomniał, Ŝe w roku 2007 rozpoczęła się realizacja chodnika na ulicy 
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Gruszkowej i w trakcie jej trwania okazało się, Ŝe konieczne jest przestawienie słupów 
energetycznych, co spowodowało konieczność zwiększenia środków na tą inwestycję                      
o 30 000 zł. Jan Marciniak wskazał, Ŝe w roku poprzednim toczyły się równieŜ rozmowy              
z Telekomunikacją Polską w sprawie ewentualnej partycypacji w kosztach inwestycji, 
poniewaŜ konieczne stało się przełoŜenie światłowodów biegnących w ulicy, które naleŜało 
ulokować pod ciągiem pieszym. Jan Marciniak podkreślił, Ŝe podjęte w tym roku prace nie 
spowodowały dewastacji dotychczas wykonanych prac, poniewaŜ w sposób bardzo delikatny 
i minimalnie została zdjęta kostka brukowa. Jan Marciniak przyznał, Ŝe prace te faktycznie 
gminę kosztują, niemniej jednak TP S.A. nie jest zainteresowane partycypacją w kosztach 
przełoŜenia światłowodów, poniewaŜ twierdzi, Ŝe te działania muszą zostać zrealizowane 
przez inwestora. Jan Marciniak odczytał zakres dodatkowych prac, jakie muszą zostać 
wykonane na ulicy Gruszkowej, na które środki powinny zostać przeznaczone, wskazując 
jednocześnie, Ŝe zakres ten został sprawdzony przez inspektora nadzoru budowlanego, który 
nadzoruje tą inwestycję.        
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe ustawa o finansach publicznych dopuszcza 
doliczenie do kaŜdej inwestycji 20 % jej wartości na roboty nieprzewidziane, jednakŜe                   
w gminie Czempiń nie czyni się tego przy planowaniu inwestycji ze względu na oszczędność 
środków. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe w momencie rozliczenia jednej 
inwestycji w ciągu roku, o ile zostaną zaoszczędzone środki, są one przenoszone na kolejną 
inwestycję. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe wykonując inwestycję w terenie juŜ 
wcześniej zabudowanym, trudno jest nie natrafić na kolizje, jak równieŜ trudno jest znaleźć 
projektanta, który przewidzi wszystkie utrudnienia, jakie mogą wystąpić podczas realizacji 
inwestycji.  
 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe w swojej wypowiedzi wskazał jedynie na 
niedoskonałości przy realizacji tejŜe inwestycji. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe                  
w roku poprzednim konieczność dołoŜenia 30 000 zł do tej inwestycji nie wynikała jedynie              
z przeniesienia słupów energetycznych, co kosztowało 13 000 zł, ale przede wszystkim                      
z konieczności wykonania naroŜnika jezdni oraz studzienek. Radny Wojciech Adamski 
wyraził zdziwienie dla faktu, Ŝe wykonawca chodnika przed podjęciem prac zaoferował 
niŜszą cenę za wykonanie usługi, tymczasem wiedział, Ŝe do przesunięcia będą słupy 
energetyczne. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe chodzi jedynie o to, aby inwestycje były 
wykonywane po większym przemyśleniu i perspektywicznym przyjrzeniu się danej kwestii. 
Radny Wojciech Adamski zaapelował o unikanie podobnych sytuacji w przyszłości.  
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe przed załoŜeniem chodników wiadomo było, 
Ŝe do przełoŜenia będą słupy energetyczne, jednak inna firma zajmowała się połoŜeniem 
chodnika, inna zaś przestawianiem słupów. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe 
czasochłonne są często uzgodnienia z poszczególnymi firmami, które na danym terenie 
wykonują róŜne działania i stąd opóźnienia w wykonywaniu niektórych zadań. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe na ulicy Gruszkowej do przestawienia pozostał 
jeszcze jeden słup.       
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXV/145/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 20 sierpnia 2008 
roku zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 
2008 rok przedstawioną wraz przez Skarbnik Gminy Czempiń Agatę Cichocką – 
Augustyniak. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 5a porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Czempiń                     
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu poŜyczki 
na sfinansowanie inwestycji pn. „Modernizacja systemu ogrzewania z przejściem z paliwa 
węglowego na gazowe oraz termomodernizacja budynku administracyjno – socjalnego K.S. 
HELIOS Czempiń” przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu 
Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urzędu Gminy w Czempiniu Jana Marciniaka, 
uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXV/146/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 20 sierpnia 2008 
roku w sprawie wyraŜenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Czempiń                     
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                       
w Poznaniu poŜyczki na sfinansowanie inwestycji pn. „Modernizacja systemu 
ogrzewania z przejściem z paliwa węglowego na gazowe oraz termomodernizacja 
budynku administracyjno – socjalnego K.S. HELIOS Czempiń” przedstawioną 
wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Inwestycji i Infrastruktury 
Technicznej Urzędu Gminy w Czempiniu Jana Marciniaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Czempiń w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu poŜyczki na sfinansowanie 
inwestycji pn. „Modernizacja systemu ogrzewania w budynku przedszkolno – mieszkalnym 
przy ulicy Borówko Stare 1 w Czempiniu z przejściem z oleju opałowego na gazowe” 
przedstawionego przez Kierownika Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urzędu 
Gminy w Czempiniu Jana Marciniaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXV/147/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 20 sierpnia 2008 
roku w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Czempiń w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu poŜyczki na 
sfinansowanie inwestycji pn. „Modernizacja systemu ogrzewania w budynku 
przedszkolno – mieszkalnym przy ulicy Borówko Stare 1 w Czempiniu                          
z przejściem z oleju opałowego na gazowe” przedstawioną przez Kierownika 
Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urzędu Gminy w Czempiniu Jana 
Marciniaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości 
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami 
Urzędu Gminy w Czempiniu Romana Skrzypczaka, uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXV/148/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 20 sierpnia 2008 
roku w sprawie wyraŜenia zgody na uŜyczenie nieruchomości przedstawioną 
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wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Urzędu 
Gminy w Czempiniu Romana Skrzypczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie deklaracji woli przystąpienia Gminy Czempiń do Aquanet 
S.A. Poznań przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Gminy 
Czempiń Jana Kaźmierczaka: 
 
Radny Jerzy KrzyŜostaniak poprosił o wyjaśnienie obecnym podczas sesji, Ŝe uchwała, której 
projekt został przedstawiony powyŜej nie przesądza o przystąpieniu gminy Czempiń do 
spółki Aquanet.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
podjęcie tej uchwały uruchomi procedurę, która umoŜliwi Radzie Miejskiej w Czempiniu, jak 
i Aquanet S.A. dalsze postępowanie, którego finałem będzie głosowanie nad uchwałą                   
w sprawie przystąpienia Gminy Czempiń do Aquanet S.A.   
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe zgadza się z tym, iŜ po podjęciu tej uchwały firma 
Aquanet S.A. dokona audytu na terenie gminy Czempiń i przedstawi gminie warunki, na 
jakich moŜe do spółki przystąpić. Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe brakuje mu 
alternatywy dla takiego rozwiązania, poniewaŜ, aby wybrać najlepsze dla gminy rozwiązanie, 
muszą być przynajmniej dwie lub trzy propozycje, tymczasem będziemy mieli do czynienia           
z jedną. Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe brakuje mu propozycji uzdrowienia sytuacji 
przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu. Radny Wojciech Adamski zwrócił się 
do Burmistrza Gminy Czempiń o spowodowanie, aby napłynęły równieŜ inne oferty zmiany 
obecnej sytuacji w gospodarce wodno – kanalizacyjnej na terenie gminy.  
 
Radny Piotr Wojciechowski podkreślił, Ŝe faktycznie w dniu dzisiejszym Rada Miejska                 
w Czempiniu nie podejmuje uchwały o przystąpieniu do Aquanetu. Zdaniem radnego Piotra 
Wojciechowskiego firma ta jest nieco „przechwalona”, co widać zwłaszcza po sygnałach                
z Poznania, gdzie firma ta zajmuje się dostarczaniem wody. Radny Piotr Wojciechowski 
podkreślił, Ŝe w tej chwili Rada Miejska w Czempiniu nie ma z czego wybrać, poniewaŜ nie 
przedstawiono Ŝadnej alternatywy dla rozwiązania, jakim jest przystąpienie do Aquanetu. 
Radny Piotr Wojciechowski podkreślił, Ŝe: „przeraŜają mnie molochy”.  
 
Radny Maciej Głochowiak podkreślił, Ŝe podjęcie tej uchwały w dniu dzisiejszym nie jest             
w Ŝaden sposób wiąŜące dla gminy Czempiń i gmina nie ponosi w związku                                 
z przeprowadzeniem audytu przez firmę Aquanet Ŝadnych kosztów. Radny Maciej 
Głochowiak wskazał, Ŝe dopiero po przedstawieniu Radzie Miejskiej w Czempiniu wyników 
audytu, konieczne będzie podjecie decyzji, jakie kroki gmina poczyni. Zdaniem radnego 
Macieja Głochowiaka naleŜałoby przynajmniej zapoznać się z tym, co Aquanet S.A. 
zaoferuje gminie Czempiń.  
 
Radny Wojciech Adamski zgodził się z powyŜszą wypowiedzią, wskazując jednocześnie, Ŝe 
moŜe się za półtorej roku okazać, Ŝe warunki przedstawione przez Aquanet S.A. są nie do 
przyjęcia i czas ten okaŜe się stracony, dlatego w tym czasie gmina teŜ powinna podejmować 
określone działania.  
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Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, Ŝe pomimo upływającego czasu nie udało się znaleźć              
w gminie Czempiń optymalnego rozwiązania w kwestii gospodarki wodno – kanalizacyjnej. 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, Ŝe pojawiła się propozycja rządu, aby zlikwidować 
zakłady budŜetowe i poszukać innych – lepszych rozwiązań w zarządzaniu gospodarką 
wodno – kanalizacyjną, na przykład w postaci spółek. Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, 
Ŝe naleŜy zdawać sobie równieŜ sprawę z tego, Ŝe dostarczanie wody i odprowadzanie 
ścieków jest coraz droŜsze. Radny Włodzimierz Kuciak podkreślił, Ŝe naleŜy postarać się 
znaleźć takie rozwiązanie, które będzie dla gminy najlepsze, niezaleŜnie od tego, czy zajmie 
się gospodarowaniem zasobem gminnym wody firma duŜa, czy mała.        
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 8 głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciw” i 6 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                           
Nr XXV/149/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 20 sierpnia 2008 roku                   
w sprawie deklaracji woli przystąpienia Gminy Czempiń do Aquanet S.A. 
Poznań przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Gminy 
Czempiń Jana Kaźmierczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 8a porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu Gminy                    
w Czempiniu przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Piotra Wojciechowskiego:  
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe w uzasadnieniu do uchwały czytamy, Ŝe przez trzy lata 
Burmistrz Gminy Czempiń kierował do właścicieli działek prośby i apele, tymczasem 
zdaniem radnego Wojciecha Adamskiego przy tego typu sprawach Burmistrz powinien 
nakazywać wykonanie swoich decyzji. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe jeśli ktoś 
wchodzi z uprawami na drogę, orze ją i uprawia, to gmina nie moŜe jedynie apelować, ale 
powinna nakazać przywrócenie jej do stanu poprzedniego. Zdaniem radnego Wojciecha 
Adamskiego uchwała powinna być bardziej radykalna.  
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe gdyby chodziło jedynie o podoranie tej drogi, 
to wówczas sprawa zostałaby szybko załatwiona, tymczasem problem ten jest o wiele 
bardziej złoŜony, poniewaŜ droga ta nie istnieje ponad czterdzieści lat – nie ma jej                      
w geodezji; na pewnym odcinku tej drogi rosną drzewa. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
podkreśliła, Ŝe nawet Radca prawny Urzędu Gminy w Czempiniu ma wątpliwości, poniewaŜ 
po upływie takiego czasu ludzie uŜytkujący ta drogę mogliby wystąpić o zasiedzenie. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe gdyby procedura do przeprowadzenia była taka 
prosta, to dawno juŜ sprawa ta zostałaby załatwiona.  
 
Radny Maciej Głochowiak zgodził się z wypowiedzią Burmistrz Gminy Czempiń, 
jednocześnie wskazując, Ŝe nie jest istotą tej uchwały, jaki jest stan prawny drogi,                            
a faktycznie bezczynność Urzędu Gminy w Czempiniu w tej sprawie. Radny Maciej 
Głochowiak wskazał, Ŝe nie dyskutujemy o tym, kto jest właścicielem tej drogi i czy znajdują 
się na niej drzewa, a jedynie o tym, Ŝe przez trzy lata nie udało się zakończyć tej sprawy, 
nawet w taki sposób, Ŝe osoby, które tą drogę zajmują stałyby się jej właścicielami przez 
zasiedzenie i sprawa zostałaby zamknięta o wiele szybciej.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                           
Nr XXV/150/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 20 sierpnia 2008 roku                   
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Urzędu Gminy w Czempiniu 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Piotra Wojciechowskiego.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Do przedstawionej na piśmie przez Burmistrza Gminy Czempiń informacji                               
z działalności w okresie międzysesyjnym oraz wykazu zarządzeń, które stanowią załącznik nr 
10 do niniejszego protokołu uwag nie wniesiono.  
 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe  
w okresie międzysesyjnym: 

1. pełnił dyŜury w Urzędzie Gminy w Czempiniu w wymiarze mniejszym niŜ w ciągu 
roku ze względu na czas wakacyjny;  

2. uczestniczył w: 
• delegacji samorządowców Ziemi Czempińskiej do gminy Badacsonytomaj                   

w Republice Węgierskiej wraz z Burmistrz Gminy Czempiń i radnymi Rady 
Miejskiej w Czempiniu; podczas wizyty nastąpiło podpisanie umowy                           
o współpracy pomiędzy gminami;  

• akademii z okazji Święta Policji; 
• DoŜynkach sołeckich w Starym Gołębinie;  
• DoŜynkach sołeckich w Spitkówkach na zaproszenie sołectwa z sąsiedniej gminy;  
• Międzynarodowych Zawodach Sikawek Konnych w Cichowie;      

3. wpłynęło pismo Pana Czesława Domagały w sprawie podjęcia działań wobec 
bezczynności Burmistrza Gminy Czempiń z dnia 14 sierpnia 2008 roku – załącznik nr 
11 do niniejszego protokołu.  

 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe gmina otrzymała odpowiedź na pismo 
skierowane w sprawie Pana Czesława Domagały od Zarządu Dróg Powiatowych, niemniej 
jednak zajęło to trochę czasu. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe nie ma Ŝadnej 
dokumentacji odnoszącej się do zbiornika wód opadowych, zatem wygląda na to, Ŝe zbiornik 
ten jest samowolą budowlaną. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe Dyrektor 
Zarządu Dróg Powiatowych zleci odcięcie dopływu wód opadowych do tego zbiornika 
poprzez wybudowanie rowu odwadniającego i w ten sposób sprawa zbiornika stanie się 
prywatną kwestią Pana Czesława Domagały.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe mimo 
powyŜszych wyjaśnień Burmistrz Gminy Czempiń, Rada Miejska w Czempiniu musi 
rozpatrzyć skargę Pana Czesława Domagały, dlatego zawnioskował do Rady Miejskiej                  
w Czempiniu o przekazanie powyŜszej skargi do jej Komisji Rewizyjnej i jej rozpatrzenie,               
a następnie przedstawienie wniosków Radzie Miejskiej w Czempiniu.      
 
Radny Stanisław Owsianny zauwaŜył, Ŝe po raz kolejny na sesji Rady Miejskiej                                 
w Czempiniu dochodzi do sytuacji, w której z powodu nieobecności Wiceprzewodniczącego 



 10 

Rady Miejskiej w Czempiniu, musi być wybierana na stanowisko sekretarza obrad inna osoba 
spośród radnych. Radny Stanisław Owsianny zaproponował, aby wybrać spośród radnych 
jeszcze jednego wiceprzewodniczącego i dokonać podziału dotychczasowej diety 
wiceprzewodniczącego na dwie osoby.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe przy 
takim składzie Rady Miejskiej powinien jednak być jeden wiceprzewodniczący, natomiast 
odrębną kwestią jest, czy powinien być nim nadal ten radny. Radny Krzysztof Sankiewicz 
podkreślił, Ŝe nie wystąpi z wnioskiem o zmianę wiceprzewodniczącego, jednakŜe wniosek 
taki moŜe zostać złoŜony przez kaŜdego z radnych. Radny Krzysztof Sankiewicz przyznał, Ŝe 
są takie sytuacje, w których nie moŜe wszędzie reprezentować gminy osobiście, wówczas 
prosi o pomoc radnych z danych okręgów wyborczych o pomoc, poniewaŜ zdarza się, Ŝe 
mimo zapewnień ze strony Wiceprzewodniczącego, nie pojawia się on na uroczystościach              
w zastępstwie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, Ŝe Ŝałuje równieŜ, Ŝe temat ten został wywołany w momencie nieobecności 
Wiceprzewodniczącego Rady radnego Przemysław Sztukowskiego. Radny Krzysztof 
Sankiewicz zaproponował, aby sprawę tę omówić podczas wspólnego posiedzenia komisji 
Rady Miejskiej.  
 
Radny Stanisław Owsianny wskazał, Ŝe nie zgłosił dzisiaj wniosku o odwołanie 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu, z uwagi na fakt, iŜ radny Przemysław 
Sztukowski nie jest obecny podczas sesji. Radny Stanisław Owsianny podkreślił, Ŝe jest to 
tylko propozycja do rozpatrzenia przez radnych Rady Miejskiej w Czempiniu.          
  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe nie 
zgodzi się z argumentem, iŜ Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu powinien 
zostać odwołany, poniewaŜ nie pełni roli sekretarza obrad, gdyŜ funkcję tą moŜe sprawować 
co sesję inny radny i nie stanowi to problemu.  
 
Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew udzieliła odpowiedzi na interpelacje: 

1. Radnego Piotra Wojciechowskiego: 
- w sprawie rozpatrzenia moŜliwości postawienia przed okresem jesienno – zimowym 
wiaty przystankowej w miejscowości Sierniki – Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe koszt zakupu wiaty nie jest zbyt wysoki – wynosi około 4 500 zł, 
jednakŜe największy problem jest z uzgodnieniem lokalizacji takiej wiaty z zarządcą 
drogi, tymczasem sprawy te nie są łatwe, co widać na przykładzie sprawy wiaty, która 
ma stanąć w Jarogniewicach; Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe po 
ostatnim przejeździe przez terytorium gmin powiatu kościańskiego ma refleksję, iŜ 
wiaty przystankowe nie są faktycznie konieczne wszędzie; w wielu miejscach jest 
jedynie oznaczenie przystanku autobusowego szkolnego za pomocą słupka i tabliczki; 
- udzielenie odpowiedzi na pytanie, kto powinien sprzątać wiaty przystankowe PKS, 
poniewaŜ na przykład wiata w Jarogniewicach jest zaśmiecona i nie ma 
odpowiedzialnego podmiotu za utrzymanie w nich porządku – Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew poinformowała, Ŝe w miesiącu kwietniu zlecono sprzątanie 
przystanków  autobusowych szkolnych przez Zakład Gospodarki Komunalnej –                
w wakacje raz w miesiącu, zaś w roku szkolnym częściej i Urząd Gminy w Czempiniu 
płaci za tą usługę z podatków. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w myśl 



 11 

przepisów PKS przystankiem autobusowym jest słup i tabliczka z oznaczeniem, zatem  
nie ma moŜliwości wyegzekwowania od PKS sprzątania wiat; 
- w sprawie oświetlenia ulicznego – Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyjaśniała, Ŝe 
czas zapalania oświetlenia ulicznego jest regulowany dwa razy do roku                              
i dostosowywany do zmian czasu; nie będą dokonywane Ŝadne dodatkowe zmiany, 
poniewaŜ generuje to koszty dla gminy, zaś ostanie zmiany doprowadziły do 
zdecydowanej poprawy tej sytuacji;   

2.  Radnego Wojciecha Adamskiego: 
- w sprawie budowy drogi na ulicy Borówko Stare - Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wyjaśniała, Ŝe termin zakończenia realizacji tej inwestycji to październik 2008 roku, 
niemniej jednak zwróciła się z prośbą do Dyrektora ZDP o zakończenie przynajmniej 
zatoczki przy przedszkolu do dnia 1 września 2008 roku; 
- w sprawie inwestycji w budynku przy ulicy Parkowej 2 - Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew wyjaśniała, Ŝe jest to zadanie niewygasające z roku poprzedniego i w zamyśle 
władz było, aby miejsce to dostosować do potrzeb osób oczekujących na załatwienie 
tam sprawy w przyzwoitych warunkach i dlatego teŜ nazwa zadania to: „Zabudowa 
szybu platformy dźwigowej oraz modernizacja budynku magazynowego Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Czempiniu ul. Parkowa 2”; Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe po opracowaniu kosztorysu inwestorskiego okazało się, Ŝe realizacja 
zadania przewyŜsza w znacznym stopniu moŜliwości finansowe gminy i dlatego teŜ 
ograniczono zadanie tylko do zabudowy szybu dźwigowego; tymczasem                        
w nazewnictwie inwestycji nazwa zadania funkcjonuje nadal w całości i stąd 
nieporozumienie.  

3. Radnej ElŜbiety Grygier: w sprawie tablic z nazwami ulic - Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew poinformowała, Ŝe została sporządzona dokumentacja fotograficzna tablic                     
z nazwami ulic i znajduje się ona w Referacie Inwestycji i Infrastruktury Technicznej 
Urzędu Gminy w Czempiniu – jest to znaczna ilość tablic, dlatego teŜ jeśli będą środki 
na realizację tego zadania w tym roku, to zostanie ono wykonane, jeśli nie, to środki 
zostaną zarezerwowane w roku przyszłym i wszystkie tablice zostaną wymienione na 
tablice metalowe wykonane inną aniŜeli naklejanie technologią. 

   
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe ma przed sobą na piśmie informację na temat „Stanu 
zaawansowania inwestycji w 2008 roku na dzień 20 sierpnia 2008 roku” podpisaną przez 
Burmistrz Gminy Czempiń, w której napisano, Ŝe w ramach inwestycji przy ulicy Parkowej 
oprócz zakupu windy i jej montaŜe, będzie równieŜ dokonana adaptacja magazynu, w tym – 
wymiana okien, elewacji i kapitalny remont dachu, stąd powstała jego wątpliwość.    
/Informacja – stan zaawansowania inwestycji w 2008 roku 20 sierpnia 2008 roku – załącznik 
nr 12 do niniejszego protokołu./ 
 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach: 
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Urzędu Gminy w Czempiniu 
Jan Marciniaka w odniesieniu do wypowiedzi radnego Wojciecha Adamskiego wskazał, Ŝe 
za informację o stanie zaawansowania inwestycji w 2008 roku jest odpowiedzialny osobiście, 
poniewaŜ jest przygotowywana przez Referat Inwestycji i Infrastruktury Technicznej. 
Zdaniem Jana Marciniaka, aby dobrze zrozumieć przekazywaną informację naleŜy odnieść się 
do sprawozdania ze stycznia 2008 roku, poniewaŜ w kolejnych sprawozdaniach są 
dokonywane jedynie zmiany w stosunku do pierwotnej informacji. Jan Marciniak wskazał, Ŝe 
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na realizację zadania, o którym mowa przeznaczone zostanie 100 000 zł ze środków 
niewygasających i następne 100 000 zł w roku 2008; przy czym zakres zadania obejmuje do 
wykonania wiele prac, natomiast w sprawozdaniu wskazano na te działania, które zostaną 
zrealizowane w pierwszym etapie, to jest do listopada 2008 roku, jeśli zaś będą środki 
finansowe na te działania w roku przyszłym, to będą one kontynuowane. Jan Marciniak 
podkreślił, Ŝe w informacji zaznaczono, iŜ chodzi o zakres całego zadania.  
 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, i Ŝ rozumie, Ŝe były w ramach tego zadania 
zaplanowane do wykonania szerokie działania, natomiast w ciągu roku, po rozpoznaniu 
sytuacji finansowej dokonuje się zmiany zakresu tych prac. Radny Wojciech Adamski 
wskazał, Ŝe od Burmistrz Gminy Czempiń usłyszał podczas wczorajszego posiedzenia 
komisji, Ŝe zrezygnujemy z remontu magazynu w tym roku, tymczasem w przedstawionej 
dzisiaj informacji czytamy, Ŝe realizację zadania rozłoŜono na dwa lata i jednak zostanie ona 
zrealizowana. Zdaniem radnego Wojciecha Adamskiego podjęto słuszną decyzję, Ŝe nie 
będzie się wykonywać remontu tegoŜ magazynu, wobec czego nie powinno być                              
w sprawozdaniu informacji, Ŝe działania te będą realizowane.      
 
Radny Piotr Wojciechowski wskazał, Ŝe nie jest to jedyny przykład niedomówień                        
i przypomniał, Ŝe podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 12 października 2007 
Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Jan Marciniak poinformował, Ŝe 
za kilka dni otrzyma dokumentację na budowę drogi w Donatowie i będzie ona 
kontynuowana, tymczasem po kilku dniach okazało się, Ŝe dokumentacja  w ogóle nie jest 
robiona. Radny Piotr Wojciechowski wskazał, Ŝe było to „kłamstwo Komisji Rewizyjnej”.  
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zamknął 
posiedzenie. 
 
 
Protokołował:                                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej  
Inspektor                                                                                            w Czempiniu  
mgr M. Głucha                                                                           /-/ Krzysztof Sankiewicz  
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